
Wyciąg z Protokołu Elektronicznego nr L/2023 

Z L Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański,  

która odbyła się dnia 31 stycznia 2023 r.  
 

W L Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy – Magdalena 
Kołodziejczak, Zastępca Wójta – Daniel Kulkowski, Zastępca Wójta – Andrzej Chmielewski 
oraz Radca Prawny – Robert Dargiewicz. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE:  
1. Otwarcie Sesji.  
Otwarcia L Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Pan Marek Kowalski o godzinie 
9:00. 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad stwierdził quorum na podstawie obecności Radnych. Ustawowy skład 
Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosił 21 Radnych, w momencie rozpoczęcia sesji obecnych 
było 18 radnych.  
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – zapytał, czy ktoś ma uwagi do 
porządku obrad sesji.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – zawnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta Jaworowa w obwodzie 
lwowskim w Ukrainie, wniosek uzasadniła.  
Pani Weronika Chmielowiec – poprosiła, aby w/w projekt uchwały został najpierw 
omówiony na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i poddany pod obrady na następnej sesji. 
Pan Janusz Sampolski – zapytał, dlaczego projekt uchwały został wniesiony pod obrady 
dzisiejszej sesji, a na posiedzeniach Komisji nie było o nim mowy.  
Pan Jerzy Kornacki – poinformował, że po części jest inicjatorem w/w projektu uchwały; o 
inicjatywie podpisania listu intencyjnego z Jaworowem. Udzielił informacji na temat 
planowanej pomocy.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – stwierdziła, że projekt uchwały o udzieleniu pomocy 
w Ukrainie, jej zdaniem, nie wymaga nadzwyczajnego uzasadnienia; pomoc potrzebna jest w 
jak najszybszym czasie. Poinformowała o szczegółach planowanej pomocy.  
Pani Monika Rynkowska – poinformowała, że nikt nie chce zaprzestać pomocy Ukrainie; 
radni wykazują chęć zgłębienia tematu projektu uchwały i listu intencyjnego.  
Pan Janusz Sampolski - uznał, że podpisanie listu intencyjnego wymaga szerszego 
omówienia najlepiej na posiedzeniach Komisji; przekazanie projektu uchwały na dzień przed 
sesją wywołało różnicę zdań. Zapytał, kiedy planowany jest transport z pomocą dla Ukrainy.  
Pan Jerzy Kornacki – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Pani Wójt dotyczącym wprowadzenia do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta Jaworowa w 
obwodzie lwowskim w Ukrainie. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 
radnych) 14 osób głosowało za, 1 osoba przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu, 1 osoba 
nie oddała głosu. Rada Gminy przyjęła wniosek.   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – poinformował, że projekt uchwały 
zostanie omówiony w pkt. V ppkt. 16.  
4. Przyjęcie protokołu XLVII sesji.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – zapytał, czy Radni mają uwagi do 
protokołów z XLVIII oraz XLIX Sesji Rady Gminy.  
Nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – poinformował, że protokoły z XLVIII 
oraz XLIX Sesji Rady Gminy zostały przyjęte bez uwag.  
 



II. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie obsadzenia mandatu 
radnego Rady Gminy Pruszcz Gdański  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski odczytał postanowienie nr 2/2023 
Komisarza Wyborczego w Gdańsku I z dnia 18 stycznia 2023 r. w sprawie obsadzenia 
mandatu radnego Rady Gminy Pruszcz Gdański.  

 
III. Złożenie ślubowania przez Pana Wiesława Jezierewskiego. 
Pan Wiesław Jezierewski złożył ślubowanie.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – poinformował o zwiększeniu quorum 

do 19 radnych.  

IV. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pruszcz Gdański na 
rok 2023  
Pani Magdalena Migowska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – odczytała plan pracy 
Komisji Rewizyjnej na rok 2023.  
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023. W wyniku 
głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) 18 osób głosowało za, 1 głos nie został 
oddany. Rada Gminy przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023.  
Pan Krzysztof Paśko Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy – oczytał plan 
pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy na rok 2023.  
Pani Ewa Romik Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 
odczytała plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki na rok 2023.  
Pan Janusz Sampolski Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Ochrony Środowiska – odczytał plan pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Ochrony Środowiska na rok 2023.  
Pan Karol Kardasiński Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - odczytał 
plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2023. 
Pani Weronika Chmielowiec Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Samorządności 
Lokalnej, Zdrowia i Polityki Społecznej - odczytała plan pracy Komisji Bezpieczeństwa, 
Samorządności Lokalnej, Zdrowia i Polityki Społecznej na rok 2023.  
 
V. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gdańskiemu 
Projekt uchwały przedstawił J. Staniszewski – pracownik merytoryczny. Komisja Budżetu i 
Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pan Karol Kardasiński – zapytał, czy Gmina będzie negocjowała obecną umowę na 
komunikację gminną z przewoźnikiem.  
Pan Janusz Staniszewski – udzielił odpowiedzi na pytanie oraz dodatkowych wyjaśnień 
dotyczących projektu uchwały.  
Pan Janusz Sampolski – zapytał o kwotę zaoszczędzonych środków finansowych 
wynikających z przejęcia części komunikacji przez Powiat.  
Pan Janusz Staniszewski – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
Pan Karol Kardasiński – zapytał, czy dochody z biletów mają wpływ na rozliczenia między 
Gminą, a przewoźnikiem.  
Pan Janusz Staniszewski – udzielił odpowiedzi na pytanie. 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr L/1/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Gdańskiemu.  
 
Pan Remigiusz Kwieciński opuścił sesję.  
 
 



2. określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na potrzeby ustalenia 
wysokości zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży 
i uczniów oraz rodziców do placówek oświatowych w związku z art. 39a ust. 1 ustawy 
Prawo oświatowe  
Projekt uchwały przedstawił J. Staniszewski – pracownik merytoryczny. Komisja Budżetu i 
Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Nie zgłoszono.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr L/2/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie określenia 
stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na potrzeby ustalenia wysokości zwrotu rodzicom 
kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do 
placówek oświatowych w związku z art. 39a ust. 1 ustawy Prawo oświatowe.   
 
3. zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały XXIV/128/2020 dotyczącej określenia 
przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawił J. Staniszewski – pracownik merytoryczny. Komisja Budżetu i 
Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Nie zgłoszono.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr L/3/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany 
załącznika Nr 1 do Uchwały XXIV/128/2020 dotyczącej określenia przystanków 
komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, 
których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Pruszcz Gdański.  
 
4. zmiany uchwały Nr II/33/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do otrzymania świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin wymienionych w uchwale Nr 140 Rady 
Ministrów z 15 października 2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023  

Projekt uchwały przedstawiła E. Drzazga – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Komisja Bezpieczeństwa, Samorządności Lokalnej, Zdrowia i Polityki 
Społecznej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Nie zgłoszono.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr L/4/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany uchwały 
Nr II/33/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
otrzymania świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób i rodzin wymienionych w uchwale Nr 140 Rady Ministrów z 15 
października 2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019–2023.  
 

5. zmiany uchwały Nr II/32/2018 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w formie posiłku lub 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
programem przyjętym w uchwale Nr 140 Rady Ministrów z 15 października 2018 roku w 
sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 
na lata 2019–2023  



Projekt uchwały przedstawiła E. Drzazga – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Komisja Bezpieczeństwa, Samorządności Lokalnej, Zdrowia i Polityki 
Społecznej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pan Wiesław Jezierewski – zapytał o kwotę obciążającą budżet gminy wynikającą z 
projektu uchwały.  
Pani Ewa Drzazga – udzieliła odpowiedzi na pytanie na podstawie danych za zeszły rok.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr L/5/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany uchwały 
Nr II/32/2018 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych programem przyjętym w uchwale Nr 140 Rady 
Ministrów z 15 października 2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 
programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023.   
 
6. nadania nazwy ulicy stanowiącej przedłużenie ulicy Topolowej w miejscowości 
Rokitnica gmina Pruszcz Gdański  

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Rozwoju Gminy. Komisja Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pan Wiesław Jezierewski – zapytał o sposób zaznaczenia danej ulicy na mapie.  
Pani Magdalena Bielińska – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pan Wiesław Jezierewski – zapytał, czy dobrze rozumie, że cała ulica Topolowa będzie 
miała kształt litery „T”. 
Pani Magdalena Bielińska – udzieliła odpowiedzi na pytanie.   
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr L/6/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie nadania nazwy 
ulicy stanowiącej przedłużenie ulicy Topolowej w miejscowości Rokitnica gmina Pruszcz 
Gdański.  
 
7. zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pruszcz 
Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 
Komisja Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pan Wiesław Jezierewski – przytoczył zapis § 1 ust 2 projektu uchwały. Zapytał, kto ponosi 
koszty za opróżniane osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr L/7/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie zmiany 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pruszcz Gdański.  
 
8. zmiany uchwały w sprawie określenia górnych stawek opat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 
Komisja Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 



Pan Janusz Sampolski – poinformował, że podczas posiedzenia Komisji Rolnictwa pojawiły 
się wątpliwości czy stawki nie powinny być nieco niższe. Uznał, że stawka opłaty ponoszonej 
przez właścicieli nieruchomości za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych do stacji zlewnych powinna wynosić 50 zł za 1m3. 
Poinformował, że sam próbował ustalać telefonicznie obowiązujące stawki w firmach 
zajmujących się opróżnianiem zbiorników. W wyniku tych rozmów uzyskał informacje, że 
żadna z firm nie jest chętna do opróżniania osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Zapytał, co stanie się w sytuacji, gdy mieszkaniec nie znajdzie 
usługodawcy na opróżnienie osadnika w instalacji przydomowej oczyszczalni ścieków oraz o 
ewentualne kary.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
Pan Remigiusz Kwieciński – odłączył do sesji   
Pan Janusz Sampolski – doprecyzował pytanie związane z karami za brak oczyszczenia 
osadnika.  
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
Pan Jerzy Kornacki – zapytał, czy firmy, które otrzymały koncesję na oczyszczanie 
osadników, a nie wywiązują się z tego zadania, mogą stracić tę koncesję.   
Pani Katarzyna Kwiatek – udzieliła odpowiedzi na pytanie. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – stwierdziła, że faktycznie z przedmiotowym tematem 
jest pewien problem. Poinformowała jednak, że Gmina posiada kilkaset oczyszczalni na 
swoim terenie i osadniki w tych oczyszczalniach są opróżniane, więc znalezienie 
usługodawcy jest możliwe. Poinformowała, że spółka „Eksploatator” być może kupi wóz 
asenizacyjny i będzie wykonywała usługi oczyszczania osadników. Poinformowała, że nie 
zna przypadku, aby ktoś miał trudność w znalezieniu usługodawcy na oczyszczanie 
osadnika, jednak Gmina musi być przygotowana na taką ewentualność.   
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 15 osób, 4 osoby 
wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr L/8/2023 z dnia 31 stycznia 2023 
roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia górnych stawek opat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.  
 
9. wprowadzenia zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy 
Projekt uchwały przedstawił M. Kowalski – Przewodniczący Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Nie zgłoszono.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr L/9/2023 z dnia 31 stycznia 2023 
roku w sprawie wprowadzenia zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gminy.  

 
10. wprowadzenia zmiany w składzie osobowym Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 
Turystyki  
Projekt uchwały przedstawił M. Kowalski – Przewodniczący Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pan Remigiusz Kwieciński – stwierdził, że cieszy się, iż nowy Radny chce pracować w 
dwóch Komisjach.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr L/10/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w sprawie wprowadzenia 
zmiany w składzie osobowym Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.  
 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – poinformował, że w dniu  

30.01.2023 r. wpłynął wniosek firmy Activa AP Andrzej Pastuszka Sp.k. o udział w sesji z 

możliwością zabrania głosu.  
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak - złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad 
projektów uchwał w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna oraz zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A.  
Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Pani Wójt Magdaleny Kołodziejczak dotyczącym 
zdjęcia z porządku obrad projektów uchwał w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna oraz zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część 
nizinna A. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) 18 osób głosowało 
za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Rada Gminy przyjęła wniosek.   
 
11. zmiany uchwały Rady Gminy Pruszcz Gdański nr XXXVIII/28/2022 z dnia 25 
marca 2022 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Pruszcz 
Gdański na lata 2022 – 2023 
Projekt uchwały przedstawiła I. Nowak – Pełnomocnik ds. realizacji gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Komisja Bezpieczeństwa, 

Samorządności Lokalnej, Zdrowia i Polityki Społecznej zaopiniowała projekt uchwały 

negatywnie.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o budowę trybun w ramach realizacji Programu.  

Pani Izabela Nowak – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  

Pani Weronika Chmielowiec – poinformowała, że podczas opiniowania projektu uchwały 

wstrzymała się od głosu, ponieważ budowanie trybun nie kojarzy się jej z profilaktyką 

alkoholową.  

Pani Monika Rynkowska – stwierdziła, że zmiana Programu Profilaktyki bez wykonania 

aktualnej diagnozy jest niezasadna, a poprzednia diagnoza jest nieaktualna, biorąc pod 

uwagę okres pandemii i wojny; powiązanie budowy trybun z profilaktyką jest mocno 

kontrowersyjne.  

Pan Karol Kardasiński – zapytał, dlaczego nie planuje się środków pochodzących z tytułu 

opłat od napojów alkoholowych o ilości nominalnej napoju nieprzekraczającej 300 ml na 

zeszłorocznym poziomie tylko mniejszym; czy znana jest ilość sprzedanych w/w napojów 

alkoholowych.  

Pani Izabela Nowak – udzieliła odpowiedzi na pytania.  

Pan Janusz Sampolski – zapytał, jaka była różnica między zgłoszonym przez dyrektorów 

gminnych szkół zapotrzebowaniem na środki finansowe przeznaczone na programy 

wychowawczo-profilaktyczne, a faktycznym zaplanowaniem tych środków w budżecie.  

Pani Izabela Nowak – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  

Pani Ewa Romik – poinformowała, powołując się na przykład szkoły w Rotmance, że istnieją 

trudności ze znalezieniem chętnych dzieci do udziału w zajęciach wychowawczo-

profilaktycznych. Stwierdziła, że bardzo cieszy się z organizacji takich zajęć; w czasie ferii 

miała okazję obserwować zajęcia w szkole w Rotmance. Wyraziła nadzieję, że w przyszłości 

będzie można przeznaczyć więcej środków finansowych na te zajęcia oraz zaangażować w 

nie również zerówki.   

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – zaproponowała, że na sesji przedstawi jakie 

działania są prowadzone w ramach Programu Profilaktyki. Stwierdziła, że modernizacja 

obiektów sportowych motywuje dzieci do spędzania wolnego czasu w tych obiektach.  



Odniosła się do tematu budowy trybun. Zaapelowała do radnych o udostępnianie informacji 

dotyczących działań profilaktycznych.  

Pani Weronika Chmielowiec – stwierdziła, że apel Pani Wójt był nie na miejscu. Zapytała, 

co konkretnie zostanie zrealizowane za kwotę dołożoną do zadania nr VII.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do poruszonych tematów.  

Pani Weronika Chmielowiec – zapytała, na czym będzie polegała modernizacja obiektu 

sportowego w Wiślince.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  

Pani Monika Rynkowska – poinformowała, że wydatki z funduszu alkoholowego muszą być 

ściśle powiązane z profilaktyką. Stwierdziła, że przedmiotowe środki wykorzystywane są na 

budowę obiektów sportowych, na których odbywają się odpłatne zajęcia sportowe; uwierzy w 

działania profilaktyczne, kiedy w Programie zawarte będą zapisy dotyczące dofinansowania 

do zajęć sportowych dla dzieci, których na to nie stać. Poinformowała także, że nie 

udostępnia informacji o działaniach profilaktycznych, w które nie wierzy lub które nie 

odbywają się w Borkowie.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – przypomniała, że w Gminie istnieją dwa punkty 

konsultacyjne w Straszynie i Cieplewie, zajęcia DDA odbywają się w Juszkowie, konsultacje 

indywidualne i zbiorowe odbywają się w Pruszczu Gdańskim. Zapytała, czy jeżeli zajęcia 

profilaktycznie nie odbywają się w każdej miejscowości, to nie występuje konieczność 

informowania o nich mieszkańców.  

Pani Monika Rynkowska – odniosła się do tematu zajęć DDA.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do tematu dofinansowań do zajęć 

sportowych.  

Pani Monika Rynkowska – zapytała, w którym zadaniu znajduje się zapis o 

dofinansowaniach.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  

Pani Beata Biała-Grzędzicka – poinformowała, że liczne zajęcia profilaktyczne są 

realizowane w szkole w Borkowie.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – poinformował o corocznych 

rekomendacjach Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, które mówią 

m.in. o zajęciach sportowych. Stwierdził, że budowanie bazy i modernizacja obiektów 

sportowych przyczynia się do możliwości prowadzenia na nich zajęć profilaktycznych, które 

stwarzają dzieciom możliwość do odpowiedniego spożytkowania wolnego czasu.  

Pan Wiesław Jezierewski – złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przystąpienie do 

głosowania.  

Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Pana Wiesława Jezierewskiego dotyczącym 
zakończenia dyskusji i przystąpienia do głosowania. W wyniku głosowania (w głosowaniu 
wzięło udział 19 osób) 12 osób głosowało za, 4 przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 
Rada Gminy przyjęła wniosek.   
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 11 osób, 1 przeciw, 7 
osób wstrzymało się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr L/11/2023 z dnia 31 stycznia 
2023 roku zmieniającą uchwałę Rady Gminy Pruszcz Gdański nr XXXVIII/28/2022 z dnia 25 
marca 2022 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Pruszcz Gdański na 
lata 2022 – 2023.  
 

12. zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o szczegóły programu „Pomorskie z Ukrainą”  
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Pan Andrzej Chmielewski – udzielił odpowiedzi na pytanie  
Pan Szymon Benedyk – pogratulował Pani Wójt oraz pracownikom Urzędu uzyskania wielu 
grantów.  
Pan Wiesław Jezierewski – zapytał o inną formę wsparcia festiwalu Chillout Classic, w 
związku ze zdjęciem środków finansowych z budżetu gminy przeznaczonych na jego 
organizację.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pan Wiesław Jezierewski – zapewnił, że festiwal się odbędzie. Zaprosił na to wydarzenie 
wszystkich obecnych w sali.  
Pan Janusz Sampolski – poinformował, że nie do końca zgadza się z pomysłem, aby dość 
pokaźne środki z programu „Pomorskie z Ukrainą” zostały przeznaczone jedynie na 60 osób. 
Zapytał, ile osób z Ukrainy zamieszkało w Gminie Pruszcz Gdański po wybuchu konfliktu 
zbrojnego.  
Pan Andrzej Chmielewski - odniósł się do poruszonego tematu.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała, kto będzie realizatorem programu i gdzie będą 
odbywały się zajęcia.  
Pani Beata Biała-Grzędzicka – poinformowała, że GOPS, który posiada najlepszą wiedzę 
na temat potrzebujących osób z Ukrainy, pomagał w przygotowaniu dokumentacji do w/w 
programu.   
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła dodatkowych wyjaśnień dotyczących w/w 
programu.  
Pan Karol Kardasiński – poinformował, że od 1 października na gminnym Facebook’u 
znalazł tylko jedną informację na temat działań profilaktycznych. Poprosił, aby informować 
radnych, jeśli takie informacje się pojawią. Zapytał o zapis dotyczący zdjęcia 48.000 zł z 
zadania „Budowa wyniesionych przejść dla pieszych w ramach poprawy bezpieczeństwa 
ruchu drogowego: na ulicy Rataja (173856G) w Rusocinie, na ulicy Pocztowej (173475G) w 
Straszynie oraz na Alei Piłsudskiego (173750G) w Rotmance”.  
Pani Mirosława Lica – udzieliła odpowiedzi na pytanie.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – przytoczyła informację z Facebook’a dotyczącą 
wsparcia psychologicznego dla dzieci.  
Pan Janusz Sampolski – ponownie zapytał, ile osób z Ukrainy zamieszkało w Gminie 
Pruszcz Gdański; jak będzie wyglądała rekrutacja do programu Pomorskie z Ukrainą.  
Zastępca Wójta Pan Andrzej Chmielewski – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
Pani Monika Rynkowska – poprosiła, aby udostępnić radnym wniosek dotyczący programu 
Pomorskie z Ukrainą. Zapytała o sposób wyboru podmiotów realizujących ten pogram.  
Zastępca Wójta Pan Andrzej Chmielewski – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 14 osób, 5 osób 
wstrzymało się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr L/12/2023 z dnia 31 stycznia 2023 
roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.  
 
13. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2036 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pan Remigiusz Kwieciński – poinformował, że będzie wstrzymywał się od głosu nad 

zmianą Wieloletniej Prognozy Finansowej do czasu, gdy pojawi się w niej zadanie dotyczące 

budowy ul. Makowej w Straszynie.  

Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 15 osób, 4 osoby 
wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr L/13/2023 z dnia 31 stycznia 2023 
roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2036.  

 



14. udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta Jaworowa w obwodzie lwowskim w 
Ukrainie 
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 

Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o zapis dotyczący chęci nawiązania stosunków 
partnerskich z Jaworowem. Poprosiła o przedstawienie pisma w sprawie tej kwestii. 
Stwierdziła, że radni chcieliby przedyskutować temat stosunków partnerskich w mniejszym 
gronie. Poinformowała, że jest bardzo zaangażowana w pomoc uchodźcom i w związku z 
tym w odpowiedzialny sposób chciałaby podjąć decyzję co do projektu uchwały.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do powyższych kwestii.  
Pan Remigiusz Kwieciński – poinformował, że bardzo chętnie poprze projekt uchwały. 
Poinformował, że Jaworów zmaga się z migracją wewnętrzną. Zaproponował, aby radni do 
przedstawionej pomocy dołożyli jakąś część swoich diet. Stwierdził, że cieszy się, iż jest to 
pomoc rzeczowa. Zaproponował swoją pomoc.  
Pan Jerzy Kornacki – poinformował, że poszukiwani są sponsorzy na dwa duże 
akumulatory żelowe, które zostaną przeznaczone dla proboszcza parafii w Jaworowie. 
Przytoczył problemy, z którymi boryka się Jaworów. Zaproponował Komisji Bezpieczeństwa 
spotkanie w przedmiotowym temacie.  
Pan Wiesław Jezierewski – przychylił się do propozycji przekazania części diety na poczet 
pomocy. Również zaproponował swoją pomoc.  
Pan Janusz Sampolski – stwierdził, że radni są jednomyślni, jeżeli chodzi o pomoc. Zwrócił 
uwagę na czas przekazania projektu uchwały radnym. Wyraził szacunek dla radnych, którzy 
na co dzień angażują się w pomoc uchodźcom. Poprosił, aby na przyszłość informować 
radnych wcześniej o takich planach.  
Pani Weronika Chmielowiec – zadeklarowała, że na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa 
przedmiotowy temat zostanie poruszony. Poprosiła o przekazanie projektu listu intencyjnego. 
Podziękowała osobom, które angażują się w pomoc zarówno obywatelom Polski jak i 
uchodźcom.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – poinformowała, że projekt uchwały powstał w piątek 
poprzedzający dzień sesji. Stwierdziła, że cieszy się, iż radni deklarują dalej idącą pomoc.  
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 14 osób, 5 osób nie 
oddało głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr L/14/2023 z dnia 31 stycznia 2023 roku w 
sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta Jaworowa w obwodzie lwowskim w 
Ukrainie.  
 
VI. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 
Zastępca Wójta Pan Andrzej Chmielewski, Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski oraz 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak - przedstawili sprawozdanie o pracach w okresie 
międzysesyjnym.  
 
VII.  Składanie ustnych pytań do Wójta. 
Pan Janusz Sampolski – poprosił o przygotowanie analizy wykonalności budowy 
przedszkola w żuławskiej części Gminy. Zapytał, czy projekty remizy, świetlicy wiejskiej, ul. 
Wierzbowej i ul. Długiej są w końcowy etapie, czy coś stoi na przeszkodzie ich wykonania. 
Odniósł się do tematu obchodów rocznicy „Marszu Śmierci”. Poprosił o umieszczenie tablic 
informacyjnych i ustawienie 2 ławek w pobliżu obelisku znajdującego się w Cieplewie.  
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o etap rozbudowy przedszkola oraz postępowanie 
dotyczące budowy boiska w Borkowie.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała o termin budowy boiska w Borkowie i Rotmance; 
dlaczego to postępowanie nie zostało połączone z budową boiska w Rokitnicy.  
Pan Karol Kardasiński – odniósł się do tematu obelisku w Cieplewie oraz zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w tym rejonie. Stwierdził, że jego 
zdaniem Rada Gminy powinna podjąć uchwałę w sprawie postawienia obelisku. Zapytał, 
kiedy ruszą gminne konkursy na zadania sportowe i profilaktyczne; czy gmina złoży wniosek 



do programu ochrony zabytków; czy w okresie grudzień-luty niezbędne jest wydawanie 
pozwoleń wykonawcom, którzy wchodzą w pas drogowy. Poinformował, że służy praktyczną 
wiedzą w zakresie współpracy ze Społecznymi Inicjatywami Mieszkaniowymi. Zapytał, czym 
Pani Wójt kierowała się powołując kolejnego Zastępcę Wójta oraz jakie Pan Andrzej 
Chmielewski ma plany na nowym stanowisku.  
Pan Remigiusz Kwieciński – odniósł się do tematu wspomagania działalności instytucji 
publicznych i organizacji pozarządowych służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych. 
Polecił działanie organizacji Al-Anon oraz DDA. Zapytał o efekty podjętych przez Urząd 
Gminy oszczędności. Zgłosił brak oświetlenia parku integracyjnego w Straszynie przy ul. 
Pocztowej. Zapytał, czy planowana jest regulacja wynagrodzeń pracowników Urzędu Gminy.  
Pan Szymon Benedyk – odniósł się do tematu oszczędności. Poprosił o organizację 
spotkania na temat światłowodów na terenie Gminy.  
Pan Jerzy Kornacki – poprosił, aby na spotkanie w sprawie światłowodów zaprosić również 
firmę Volta Communications. Odniósł się do wypowiedzi Pana Janusza Sampolskiego 
dotyczącej tablic informacyjnych. Stwierdził, że takie tablice informacyjne przydałyby się 
również w innych symbolicznych miejscach.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – zapytał o budowę szkoły w 
Jagatowie.  
Pan Janusz Sampolski – zapytał, czy udało się zaprosić Wojewodę Pomorskiego na 
spotkanie w tematach przedstawionych przez niego wcześniej mailowo. Nawiązał do tematu 
inwestycji w Wojanowie oraz spotkania w sprawie światłowodu. Zapytał, kto recenzuje 
artykuły w gazecie „Gminne Strony”. Zwrócił uwagę na brak obecności kogokolwiek z Urzędu 
Gminy na konkursie patriotycznym w Przejazdowie oraz brak informacji o tym wydarzeniu w 
gazetce „Gminne Strony”. Odniósł się do tematu zatrudnienia kolejnego Zastępcy Wójta. 
Poprosił o zorganizowanie dużego spotkania w temacie obchodów 50-lecia Gminy Pruszcz 
Gdański. Zadeklarował pomoc w organizacji tych obchodów.  
Pan Wiesław Jezierewski – podziękował za miłe przyjęcie do grona radnych. 
Zaproponował, aby pomieszczenie w tzw. „Spociakiu” przekształcić w świetlicę wiejską w 
Straszynie. Zapytał o wykorzystanie budynku po starym zakładzie pracy na ul. Spacerowej; 
możliwość organizacji sesji zdalnych, w celu ułatwienia w nich udziału Radnej Pani Karolinie 
Wołosowskiej. Nadmienił o wynagrodzeniach pracowników Urzędu Gminy oraz tablicy 
informacyjnej przy obelisku w Straszynie.  
Pan Karol Kardasiński – zapytał, kiedy będzie zmieniany plan dla fragmentu obrębu 
geodezyjnego w Rusocinie.   
 
VIII. Sprawy sołeckie kierowane do Rady Gminy. 
Nie zgłoszono.  
 
IX.  Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak, Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski oraz 
Zastępca Wójta Pan Andrzej Chmielewski – udzielili odpowiedzi na pytania.  
 
X. Wolne wnioski Radnych. 
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała, na czyj wniosek ustalono dzisiejszy termin sesji.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
Pan Janusz Sampolski – poprosił o organizację spotkania Prezydium Rady Gminy oraz 
Przewodniczącymi Stałych Komisji w temacie organizacji pracy Rady oraz obchodów 50-
lecia Gminy. Odniósł się do wniosku Pana Wiesława Jezierewskiego o zamknięcie dyskusji 
nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – udzielił wyjaśnień na temat 
wniosków formalnych, które radni mogą składać podczas sesji.  
Pan Wiesław Jezierewski – odniósł się do wypowiedzi Pana Janusza Sampolskiego.  
Pan Jerzy Kornacki – poinformował o rozmowach na posiedzeniu Komisji Rolnictwa 
dotyczących zbiórki pieniędzy na akumulatory dla Ukrainy. Stwierdził, że jest do dyspozycji, 
jeśli jeszcze inni radni chcą się dołożyć do tej inicjatywy.  



Pani Monika Rynkowska – zwróciła uwagę, że interesanci Urzędu Gminy są obsługiwani na 
korytarzu.  
Pan Karol Kardasiński – poinformował o swoim spotkaniu z Prezesem Pomorskiej Strefy 
Ekonomicznej oraz o uzyskanej wiedzy na inwestycji w Wojanowie.  
 
XI. Zakończenie sesji Rady Gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – w związku z wyczerpaniem porządku 
obrad zamknął L Sesję Rady Gminy Pruszcz Gdański. 
 
Sesja zakończyła się o godz. 13:53 
Protokołowała: Monika Biesik  


